
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 نجوى أحمد منلا

 التحصيل العلمي 
 دكتوراه في الاقتصاد/ إدارة أعمال 2020 - 2019

 اختصاص تدريب موارد بشرية من جامعة تشرين وبتقدير امتياز

( كداعم لاستراتيجيات التدريب Coachingوعنوان أطروحة الدكتوراه هو: "دور الإشراف التوجيهي )

 دراسة تجريبية في مديريات التنمية الإدارية باللاذقية". -في تحسين أداء العاملين في القطاع التعليمي

 ماجستير في الاقتصاد/ إدارة أعمال

 اختصاص تدريب موارد بشرية من جامعة تشرين وبتقدير جيد جداً 
 وعنوان رسالة الماجستير هو: "دور استراتيجيات تدريب الموارد البشرية في تعزيز الميزة التنافسية في مؤسسات التعليم العالي".     

2015 - 2016 

 الاقتصاد/ إدارة الأعمالإجازة في  2013 - 2012

 اختصاص تمويل واستثمار، وبتقدير جيد جدا

 مساعد مجاز في الاحصاء 2005 - 2004

 ممتاز، وبتقدير حاسبات من المعهد المتوسط الاحصائي في اللاذقيةاختصاص 

 شارع بغداد -اللاذقية -سورية

+963930836756 

lial.nesma@gmail.com 

n.minla@tishreen.edu.sy 

+963954964009 

11/6/1980 

في العام مدربة في البرنامج التدريبي المقرر من قبل وزارة التنمية الإدارية للمهندسين المفرزين جدد في جامعة تشرين وذلك لمحور إدارة الوقت •
2020. 

 .2019الرابطة الدولية للباحث العلمي بعام عضو في •
 مدرسة في كلية الاقتصاد لمادة إدارة الجودة الشاملة لطلاب السنة الرابعة في كلية الاقتصاد في جامعة تشرين.•
 . 2016عضو جمعية عمومية في البرلمان الدولي لعلماء التنمية البشرية بعام •
 .2014مشاركة في ورشة عمل في كلية الاقتصاد بجامعة تشرين حول موضوع "التسويق الأخضر" وذلك خلال عام •
 .2014ل عام مشاركة في ورشة عمل في كلية الاقتصاد بجامعة تشرين حول موضوع "إدارة الجودة الشاملة" وذلك خلا•
 ـ 2011مدربة في التنمية البشرية والبرمجة اللغوية العصبية في مركز طواف لعلوم التفوق والتطوير الشخصي منذ عام •
 عضو في فريق بناة الأرض الطيبة.•
العادات السبع للناس الأكثر  -مشاركة ومحاضرة في العديد من الدورات التدريبية الهادفة للتنمية البشرية وتطوير المهارات مثل: )إدارة الوقت•

وغيرها الكثير من الدورات  -الشخصية الملهمة -الفشل المبدع -صناعة النجاح -قوانين العقل الباطن -قانون الجذب -التربية الذكية -فعالية
 التدريبية في هذا المجال(.

 .2009ربط الجامعات السورية ببعضها وذلك في عام مشاركة في دورة تدريبية في جامعة تشرين بخصوص أتمتة العمل الإداري في محاولة ل•
 .2006حاصلة على دبلوم مشاركة في الملتقى العلمي لفيزيولوجيا جسم الإنسان وعلم التغذية من الاتحاد العربي للثقافة البدنية بعام •
 ناصب الآتية:، وقد شغلتُ الم25/9/2006/ تاريخ 353بموجب القرار رقم / 2006موظفة في جامعة تشرين منذ عام •

o.العمل في مديرية الشؤون الإدارية في رئاسة الجامعة 
o.رئيس شعبة المكتبة في كلية التربية الرياضية 
o.رئيس شعبة الدراسات العليا في كلية التربية الرياضية 
o.رئيس شعبة الامتحانات في كلية التربية الرياضية 
o.رئيس شعبة شؤون الطلاب في كلية التربية الرياضية 
oيس شعبة الدراسات العليا في كلية طب الأسنان )وهي وظيفتي الحالية(.رئ 
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، للعام 2تدريسية من المعهد التقاني للعلوم المالية والمصرفية باللاذقية الملحق بجامعة تشرين لمادة إدارة العمليات المصرفية شهادة خبرة  
 . 2020-2019الدراسي 

 .2019حاصلة على شهادة اتباع دورة بعنوان: "العلاج بمنتجات النحل" من مركز إكسير الحياة للأبحاث بعام  
 .2019ع دورة بعنوان: "العلاج بالروائح العطرية" من مركز طواف بعام حاصلة على شهادة اتبا  
شهادة مشاركة بورشة عمل في كلية الاقتصاد بجامعة تشرين والتي كانت بعنوان: "فعاليات البحث العلمي ودوره في التنمية وإعادة  

كأحد نماذج الإشراف التوجيهي   GROWوذج ، وكان عنوان ورقة العمل المقدّمة: "تقويم تطبيق نم3/7/2019الإعمار" بتاريخ 
 في كلية التربية الرياضية". 

شهادة خبرة تدريسية من كلية التربية الرياضية لمادتي )الإدارة الرياضية، وإدارة العروض الرياضية( في العامين الدراسيين   
2016/2017- 2017/2018 . 

 .2017بعام  ICDLشهادة  
 .2016وية العصبية من البورد الأميركي بعام شهادة ممارس متقدم في البرمجة اللغ 
 .2016من المركز الدولي للبناء الإنساني بعام  t.o.tشهادة  
شهادة مشاركة في المؤتمر الرابع للإدارة الطبية والمقام تحت عنوان " الإدارة في خدمة القطاع الصحي" من مديرية الصحة في اللاذقية  

 2016بعام 
 .2016بالأساليب الإحصائية في تحليل البيانات من جامعة تشرين بتاريخ بعام  شهادة اتباع دورة تدريبية 
 .2016حاصلة على شهادة اتباع دورة تدريبية بإعداد وتأهيل المحاسبين الماليين من جامعة تشرين بعام  
 2012شهادة حضور لدورة تدريبية في مبادئ الأسواق المالية بعام  
 2012شهادة في علوم الطاقة بعام  
 .2011حاصلة على وثيقة اتباع دورة تدريبية في مجال الاسعافات الأولية من جامعة تشرين بعام  
 2009شهادة في علوم التغذية بعام  
 .2006شهادة ممارس في البرمجة اللغوية العصبية من البورد الأميركي بعام  
 .2005شهادة دبلوم في البرمجة اللغوية العصبية من البورد الأميركي بعام  
 .2004حاصلة على وثيقة حضور للبرنامج الوطني لنشر المعلوماتية المقام تحت رعاية وزارة التربية في اللاذقية بعام  

الذهني في جامعة تشرين"، وذلك بعام تم نشر بحث في مجلة جامعة طرطوس وهو بعنوان: "تقويم تطبيق استراتيجية العصف 
2020. 

( في تحسين Coachingفاعلية برنامج تدريبي قائم على الإشراف التوجيهي )تم نشر بحث في مجلة جامعة طرطوس وهو بعنوان: "
 .2020، وذلك بعام أداء العاملين في جامعة تشرين

وية العصبية في تحسين مهارات التواصل لدى العاملين في جامعة تم نشر بحث في مجلة جامعة حماه وهو بعنوان: "دور البرمجة اللغ
 .2020تشرين"، وذلك بعام 

تم نشر بحث في مجلة جامعة تشرين للدراسات والبحوث العلمية وهو بعنوان: "تقويم تطبيق نماذج الإشراف التوجيهي 
(Coaching في جامعة تشرين"، وذلك بعام )2019. 

تشرين للدراسات والبحوث العلمية وهو بعنوان: دور استراتيجيات التفكير الإبداعي في تعزيز الميزة تّم نشر بحث في مجلة جامعة 
 .2016التنافسية في مؤسسات التعليم العالي )دراسة ميدانية في جامعة تشرين(، وذلك في عام 
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Educational attainment 

2019 - 2020 PhD in Economics / Business Administration 

Human Resources Training Specialization from Tishreen University 

with Distinction 

The title of the doctoral thesis is: "The role of coaching as a 

supporter of training strategies in improving the performance of 

workers in the educational sector - an experimental study in 

administrative development directorates in Lattakia." 

Master of Economics / Business Administration 

Human Resources Training Specialization from Tishreen University, 

grade is very good 

The title of the master’s thesis is: “The role of human resource 

training strategies in enhancing the competitive advantage in 

higher education institutions 

2015 . 2016 

2012 - 2013 Bachelor's degree in Economics / Business Administration 

Finance and investment specialization, grading very good 

Certified Assistant in Statistics 

Computer specialization from the Intermediate Statistical 

Institute in Lattakia, with excellent grade 

2004 - 2005 

Practical experiences 

Technical expertise 

SYRIA - LATAKIA 

+963930836756 

lial.nesma@gmail.com 

n.minla@tishreen.edu.sy 

+963954964009 

11/6/1980 

99% 

99% 

EXCEL 

WORD 

75% 

POWER POINT 

•  •A trainer in the training program scheduled by the Ministry of Administrative Development for new screened 

engineers at Tishreen University for the time management axis in the year 2020. 

• Member of the International Association for Researcher in 2019 

•  •A teacher in the Faculty of Economics for a comprehensive quality management course for fourth year 

students in the Faculty of Economics at Tishreen University 

• Member of the General Assembly of the International Parliament of Human Development Scholars in 2016. 

• A member of the Good Land Builders Team. 

•  •Participation in a workshop at the Faculty of Economics at Tishreen University on the topic of "green 

marketing" during 2014. 

•  •Participation in a workshop at the Faculty of Economics at Tishreen University on the topic of "Total Quality 

Management" during 2014. 

•  •Trainer in human development and NLP at the Tawaf Center for Excellence and Personal Development 

since 2011 

•  •Participation and lecture in many training courses aimed at human development and skills development such 

as: (time management - the seven habits of the most effective people - smart education - the law of attraction - 

the laws of the subconscious - making success - creative failure - inspiring personality - and many other training 

courses in this field). 

•  •Participation in a training course at Tishreen University regarding the automation of administrative work in an 

attempt to link Syrian universities together, in 2009. 

•  •She holds a diploma of participation in the Scientific Forum of Human Body Physiology and Dietetics from 

the Arab Federation for Physical Culture in 2006. 

• An employee at Tishreen University since 2006 according to Decision No. / 353 / dated 9/25/2006, and I held 

the following positions: 

o Work in the Administrative Affairs Directorate at the University Presidency. 

o Head of the Library Division in the College of Physical Education. 

o Head of the Graduate Studies Division in the College of Physical Education. 

o Head of the Examination Division in the College of Physical Education. 

o Head of Student Affairs Division in the College of Physical Education. 

o Head of the Graduate Studies Division in the College of Dentistry (which is my current position). 

99% 
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Certificates 

Certificate of teaching experience from the Technical Institute for Banking and Financial Sciences 
in Lattakia attached to Tishreen University for the subject of Banking Operations Management 2, 

for the academic year 2019-2020. 

Certificate of participation in a workshop at the Faculty of Economics at Tishreen University, which 
was titled: “Scientific Research Activities and its Role in Development and Reconstruction” on 
3/7/2019, and the submitted working paper was titled: “Evaluating the Application of the GROW 

Model as one of the Guiding Supervision Models in the College of Physical Education  ."  

Certificate of following a course entitled: "Treatment with Bee Products" from the Elixir of Life 
Research Center in 2019 

Certificate of following a course entitled: "Aromatherapy" from the Tawaf Center in 2019. 

Certificate of teaching experience from the College of Physical Education for the two subjects 
(Sports Management and Sports Show Management) in the two academic years 2016/2017-

2017/2018. 

ICDL Certificate 2017. 

Certificate of Advanced Practitioner in NLP from the American Board in 2016. 

Certificate of following a training course in preparing and qualifying financial accountants from 

Tishreen University in 2016. 

T.O.t certificate from the International Center for Humanitarian Building in 2016. 

Certificate of participation in the fourth conference of medical administration held under the title 
"Management in the service of the health sector" from the Health Directorate in Lattakia in 2016 

Certificate of following a training course in statistical methods in data analysis from Tishreen 

University, dated 2016. 

Certificate of attendance for a training course in the principles of financial markets in 2012 
Certificate in Energy Sciences in 2012 
She holds a document to follow a training course in the field of first aid from Tishreen University 

in 2011. 

Certificate in Nutrition Science in 2009 

A Practitioner Certificate in NLP from the American Board in 2006. 

Diploma in Neuro Linguistic Programming from the American Board in 2005. 

She holds an attendance document for the National Program for Information Dissemination, 
established under the auspices of the Ministry of Education in Lattakia in 2004 

Languages 

References 

Previous works 

A research paper was published in Tishreen University Journal of Scientific Studies and Research 
entitled: The role of creative thinking strategies in enhancing the competitive advantage in 
higher education institutions (field study at Tishreen University), in 2016. 
A research paper was published in Tishreen University Journal of Scientific Studies and Research 
entitled: “Evaluation of the Application of Coaching Models at Tishreen University” in 2019. 
A research paper was published in the Tartous University Journal entitled: “Evaluation of the 
application of the brainstorming strategy at Tishreen University”, in 2020. 
A research has been published in the Tartous University Journal entitled: “The Effectiveness of a 
Training Program Based on Coaching in Improving the Performance of Employees at Tishreen 
University in 2020. 
A research paper has been published in Hama University Journal, entitled: “The role of NLP in 
improving communication skills among workers at Tishreen University,” in 2020. 

 

ARABIC  100% 

ENGLISH 75% 

D.Zahwat Manala 

zahwat.minla@g

mail.com 

+963933843089 

D.Kenda Deeb 
kinda.alideeb@g

mail.com 

+963988875669 

mailto:zahwat.minla@gmail.com
mailto:zahwat.minla@gmail.com
mailto:kinda.alideeb@gmail.com
mailto:kinda.alideeb@gmail.com

